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UDÁLOSTI

Tažení proti ruským švábům

Na doporučení policejního prezidenta bude na
mítincích hnutí ANO vyhrazenomísto pro jeho
odpůrce, uvedl Andrej Babiš na sociálních sí-
tích. Policejní šéf Martin Vondrášek to vzápětí
popřel s tím, že podobné oddělování by bylo
protiústavní. Kdo z nich šíří dezinformace a lže
občanům?
Předseda ANO požaduje, aby příznivci vlád-
ních stran nenarušovali jeho akce a nechovali
se agresivně. Je přesvědčen, že tak činí na po-
kynmístních politiků pětikoalice. To nikdo
z centrálních lídrů nepopřel. Přitom by bylo
milým příspěvkem k politické kultuře, kdyby
vyzvali své voliče, ať nechají Babiše mluvit,
a teprve pak vyjádří svůj názor. Jenže to by ne-
smělo být před komunálními volbami a těmi

prezidentskými za ro-
hem. ODS, KDU-ČSL,
TOP 09, STAN a Piráti
chtějí porazit hnutí ANO
a zabránit Babišovi
v cestě na Pražský hrad.
Divoké mítinky jsou pro
ně vítanou příležitostí
k tomu, aby odvedli po-

zornost od svých trablů, mizerné komunikační
strategie a zmatené pomoci v energetické krizi.
K tomu se nejvíc hodí někdo, na koho lze hodit
všechnu bídu světa. Koalice Spolu proto láká
voliče na plakát s Babišem a Putinem a heslem
„Nová hrozba, stejní agenti“.
Expremiérovi je možné vyčíst desítky chyb
a faulů, ale spojenectví s ruským prezidentem
k nim fakt nepatří. Kdyby v jeho éře byla umoci
Fialova parta, byla by ČR na ruském plynu zá-
vislá úplně stejně jako za Babiše. Jenže ministr
vnitra Vít Rakušan (STAN) vyhlásil boj ruským
švábům, na něž si má posvítit elitní policejní
jednotka. Pokudmezi ně počítá i Babiše, tak to
aby se začal třást každý, kdo si kdy pomyslel
nebo napsal něco jiného, než nalinkovala sou-
časná vládní garnitura. To chceme?

„Kdyby tehdy by-
la umoci Fialova
parta, byla by ČR
na ruském plynu
závislá stejně jako
za Babiše.“

Glosa

Na pohotovost za trest
Lékařských pohotovostí je málo. Lidé z vesnic
se tammusí trmácet desítky kilometrů. I ve
velkýchměstech vám nezbývá než se připravit
na několikahodinové bolestné čekání, pokud
nejde o život.
Před lety se hodněmluvilo to tom, že pacienti
pohotovost zneužívají. Nechtělo se jim prý
chodit za praktikem. Tož si dojeli s běžnou ne-
mocí tam, kam semá chodit jen s vážnými po-
tížemi. I proto byl zaveden poplatek.

Nyní se vede debata o
zneužívání sanitek. Lidé
si je prý volají z mali-
cherných důvodů. Kdo
ale posoudí, jaké obavy
má nemocný, jemuž je
zle? Zdravotnictví vy-
spělého státu bymělo
tedy nabídnout dostup-

nou pohotovostní službu na vysoké úrovni.
I tady se chronická nemoc našeho zdravot-
nického systému ve srovnání například s Ně-
meckem či Rakouskem projevuje. Lékaři jsou
dobří, přístroje a vybavení se lepší. Organizace
je však pořád zastaralá a byrokracie ochromu-
jící. Nabízí se využít na pohotovostech praktic-
ké lékaře. Ti to však většinou chápou jako zá-
těž, za kterou nedostanou dobře zaplaceno.
Pokud budemít stát dobrou vůli, dá se to vyře-
šit rychle a ve prospěch pacientů.

„Pohotovostí je
málo. Pacienti
s vážnými potíže-
mi se trmácejí
desítky kilometrů
a čekají hodiny.“
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Význam smajlíků: některým se v práci vyhněte
MAGDALÉNA ŠKAPOVÁ

S
majlíky jsou běž-
nou součástí texto-
vých zpráv či cha-
tování na sociálních
sítích. V posledních

letech se však také staly klí-
čovou součástí firemní ko-
munikace, a to zejména kvůli
pandemii koronaviru, která
mnoho lidí přinutila pracovat
z domova a donutila kolegy
dorozumívat se prostřednic-
tvím online aplikací. Odbor-
níci však varují, že používání
emotikonů v pracovním pro-
středí může vést k mnohým
nedorozuměním kvůli roz-
dílným názorům na to, co
který smajlík vlastně zname-
ná.
Britský deník Daily Mail

rozebral nejčastěji nesprávně

používané emodži. Možná
budete překvapeni a někte-
rým se v budoucnu již vy-
hnete.

EMODŽI S VYPLAZENÝM
JAZYKEM
Smajlík s vyplaze-
ným jazykem se
kdysi používal ja-
ko symbol hra-
vého a drzého
vtipumezi přáte-
li. Dnes se jeho
význam poněkud
posunul. Mladší ge-
nerace ho vnímá spíše
jako sexuální hru. Tato
emodži se totiž používá
v kombinaci s emotikonem
lilku jako symbol orálního
sexu. Často

jako
Často
jako symbol
Často

symbol
také jako způsob,

jak dát někomu najevo, že
s ním chcete mít sex.

SMAJLÍK SE SLZOU
Dalším obrázkem, který se
snadno špatně interpretuje, je
usmívající se obličej, kterému
teče slza. Sice se může zdát, že
je ideální ho použít, když je
člověk smutný, ale ve
skutečnosti prý před-
stavuje zklamaný,
ale úlevný a obli-
čej. Příslušníci ge-
nerace Z totiž
podle Daily Mail
často používají
tento emotikon,
když vyjadřují úlevu,

že se nějaká událost
nestala.

EMOTIKON LILKU
Emodži lilku poprvé debuto-
valo v roce 2010 a rychle se
stalo známé jako symbol

mužského penisu. Lilek je
jedním z nejčastěji používa-
ných smajlíků na sociálních
sítích, ale na pracovišti byměl
být všeobecným tabu.

EMODŽI EXKREMENTU
Emotikona hovínka je další
všeobecně zakázanou emodži
v kanceláři. Zatímco kdysi se
smajlík používal k vyjádření
doslovného výkalu, nyní se
používá spíše jako urážka.
Oblíbený usmívající se

emotikon hovínka je nyní prý
tím nejagresivnějším emoti-
konem, kterýmůžete poslat
v textové zprávě. Než se
změnila jeho konotace, po-
užíval se smajlík spíše pro za-
smání nebo k odlehčení ná-
lady než jako urážka.

Více na denik.cz

Ovce ubývají po tisících.
Farmáři to s vlkem vzdávají
KAMILAMINAŘÍKOVÁ

V
České republice je
nejméně ovcí od
roku 2010. Cho-
vatelé ztrácejí
motivaci po ná-

vratu vlků do krajiny. Náhra-
dou zřizují chovy krav.
Sestupný trend potvrzují

data Českého
Sestupný
Českého

Sestupný
statistického

úřadu. „Počty ovcí se mezi-
ročně snížily o 4,9 procenta
na 174 tisíc kusů,“ přiblížil
data k dubnu 2022mluvčí
úřadu Jiří Cieslar. Prudký po-
kles nastal v roce 2020.
„Hlavním problémem je

vlk, který se vyskytuje, vyjma
několika regionálních výji-
mek, v podstatě už ve všech
horských oblastech,“ řekl
předseda Svazu chovatelů
a koz Richard Konrád.
Útoky vlků a způsobené

škodymonitoruje Agentura
ochrany přírody a krajiny
(AOPK). V roce 2021 zazna-
menala 48 napadení hospo-
dářských zvířat, což bylo mé-
ně než v roce 2020. „Celková
výše vyplacených náhrad se
snížila o více než
850 000 korun oproti
roku 2020. Na mnohamís-
tech republiky preventivní
opatření dobře fungují a po
jejich zavedení či vylepšení
chovatelé nemají žádné ško-

dy,“ doplnila ke statistice ve-
doucí oddělení druhové
ochrany živočichů AOPK Jin-
dřiška Jelínková.
V letošním roce si ale vlci

servítky neberou. Pouze do
konce letošního března už
chovatelé nahlásili útoků
pětadvacet.
Ve statistice ale zatím chybí

devastační útoky, které pod-
nikají vlci soustavně na
Jablunkovsku a v blízkých
vesnicích v Beskydech. Od
poloviny června tu usmrtily
šelmy sedm desítek ovcí. Ne-
pomáhají ani elektrické
ohradníky, které vlci přeskočí
ani přítomnost pasteveckých
psů. „K útoku na ovce už došlo
i za bílého dne, nedalekoma-
teřské školky,“ dodal Konrád.
Přestože je vlk chráněné zvíře,
je za určitých podmínek
možné povolit jeho odstřel.
V ten doufají beskydské sa-
mosprávy. „Místní starostové
teď čekají na vyjádření kraj-
ského úřadu, požádali ho o
povolení útočící zvířata střílet.
Chovatelé zatím většinu stád
přesunuli z pastvin k rodin-
ným domům. Ale i tam si vlci
troufnou,“ uvedla na sociál-
ních sítích jablunkovská rad-
nice.
Situaci proto začnou řešit

také odborníci a ministerstvo
životního prostředí. „Podle

informací, které má agentura
k dispozici, situaci vyhodno-
cuje jako závažnou,“ uvedla
AOPK. „Pro rychlé řešení ob-
dobných situací jsme v sou-
ladu
s Progra-
mem péče
o vlka
obecného
společně
s minis-
terstvem
životního
prostředí
připravili
Pohoto-
vostní
plán. Roz-
hodnutí
o způsobu,
jak proble-
matickou si-
tuaci řešit,
budoumít kri-

zové štáby,“ doplnila ochra-
nářská agentura. Předpokládá
se, že plán schválí v srpnu.
Krizové štáby utvoří zástupci
AOPK, veterinární správy,

policie a myslivci za-
střešení Česko-

myslivci
Česko-

myslivci

moravskou
mysliveckou
jednotou.

Chyba chovatelů. Pes by stádo ochránil
Odnávratu vlků do krajiny upozorňují odborníci na nutnost
chránit stáda nejen pomocí oplocení, ale také s využitím pas-
teveckých psů. „V kombinaci s elektrickým ohradníkem je paste-
vecký pes nejspolehlivější metoda, jak chránit stáda,“ řekl pastevec
a člen Českého svazu ochránců přírody František Groessl. „V našich
podmínkách se nemusí ani jednat o smečku, na ohlídání stáda stačí
jeden pes,“ doplňuje. A přestože v zahraničí, například vMake-
donii, někdy dochází k útokům vlčích smeček na psy, v Česku
si zatím na to vlci netroufnou. „Žádný případ napadení psa na
pastvě vlkem zaznamenán není. Takové vlky, kteří by si na to
troufli, tu ještě nemáme,“ uzavřel Groessl. Foto: Shutterstock

Sociální správy na okresech semají zrušit
Praha –Ministerstvo práce
a sociálních věcí by rádo
zrušilo 77 poboček okresních
správ sociálního zabezpeče-
ní. Počítá s tím návrh nového
zákona. Tímto opatřením
chce stát ušetřit na platech
vedoucích pracovníků, záro-
veň by se změna neměla do-
tknout služeb, které pobočky
nyní poskytují.
„Jejich značný počet již

dnes není vyhovující,“ uved-
loministerstvo a doplnilo, že
současný systém vede k vy-
soké administrativní nároč-
nosti i omezenémožnosti
služby optimalizovat, a to
rovněž vede ke zvýšeným
nákladům.
Podle návrhu by by se

místo 77 stávajících okres-
ních poboček vzniklo pět
oblastních, přičemž nynější
pracoviště byměla být za-
chována. „Jedná se jen o or-
ganizační změnu. Nemělo by
dojít ke zhoršení poskytova-
ných služeb,“ uvedl manažer
pro legislativu Asociacema-
lých a středních podniků
a živnostníků ČR Petr Maule.
Právě podnikatelé bývají se
správou sociálního zabezpe-
čení v častém kontaktu.
Stejně tak důchodci. „Pro

nás jde zejména o posudkové
lékaře. Jestli jich naberou víc,
tak to bude jedině dobře,“
komentovala návrh před-
sedkyně Rady seniorů České
republiky Lenka Desatová.

Nový zákon by totiž měl
umožnit úřadům pružněji
reagovat a posílit některé ze
služeb tam, kde o ně bude
větší zájem.
Hlavním cílem je podle

ministerstva zjednodušit
systém poskytovaných slu-
žeb a především ušetřit.
„Jednalo by se o úspory
v personální oblasti a s tím
spojené snížení počtu pozic
vedoucích zaměstnanců
v provozních agendách,“ tvr-
dí navrhovatelé zákona. Ko-
lik by semělo ušetřit, ovšem
neuvádějí.
Podle představminister-

stva práce by zákonměl začít
platit už od ledna příštího
roku. (via)

Dohasit zbývá
už jen desetina
původní plochy
Hřensko – V Českém Švý-
carsku, kde před osmnácti
dny vypukl lesní požár, zbývá
hasičům dohasit asi 80 hek-
tarů, což je méně než deseti-
na původní plochy. Včera
hasiči předali správě národ-
ního parku další uhašené
území. Jde o část sektoru,
který se nachází severozá-
padně od Vysoké Lípy. „Na
návrat evakuovaných to ale
zatím nemá vliv,“ uvedli
hasiči na Twitteru. Požářiště
hasiči rozdělili na čtyři sek-
tory, jeden v blízkosti Janova
předali národnímu parku
v pondělí. Zbytek chtějí pře-
dat do pátku. (čtk)
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